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     فرزين ماندگار
كت�اب را كه باز مي كن�ي و مي خواني باورت نمي ش�ود، به 
قدري جملات و كلمات تهوع آور اس�ت كه نمي توان قبول 
كرد وزارت ارش�اد به آن مجوز داده اس�ت. هم�ان وزارت 
ارشادي كه سابقه سانسور كتاب خس�رو و شيرين نظامي 
گنجوي را در كارنامه دارد، به اين كتاب مجوز داده اس�ت.
كتاب به اصطلاح شعري از نشر نیماژ كه ترجمه شاعره اي عرب 
است و در آن صرفاً از تمايل به خون و برهنگي و خشونت جنسي 
سخن به میان آمده است و  اينكه اساساً مترجم با چه انگیزه اي آن 
را به فارسي برگردان كرده هم در نوع خود قابل تأمل است، ولي از 
همه عجیب تر اين است كه وزارت ارشاد بر اساس چه منطقي به 
اين كتاب كه بي ترديد بايد جزو كتب ضاله به شمار برود، مجوز 
داده تا در دسترس عموم قرار بگیرد، آن هم در كشوري كه مهد 
شاعران بزرگ است. اشاره هاي كتاب صرفاً اروتیك نیست، بلكه 
روي نوعي خشونت هیستريك جنسي با استفاده از الفاظ قبیح 
تكیه دارد. حتي عنوان كتاب نیز ارجاع به محتواي ضداخلاقي آن 
مي دهد. از ابیات شیطاني به اصطلاح كتاب شعري كه موضوع اين 
نوشته است، به دلیل حجم تعفن آمیزش ذكري به میان نمي توان 
آورد، اما مي توان قدري از بهت و حیرتي را كه از خواندن كتاب 
مذكور به انسان دست مي دهد، بنابر وظیفه انساني بروز داد و بار 

ديگر پرسید كه وزارت ارشاد! أين تذهبون. 
معاونت فرهنگي وزارت ارشاد سال ها در اختیار سید عباس صالحي 
بود و وي  چندماهي  است كه سكاندار وزارت ارشاد است. كمترين 
توقعي كه از وزارت ارشاد به عنوان متولي فرهنگ كشور مي رود، 

سیاست هاي سلبي است. يعني آسان ترين كاري كه مي توان انجام 
شود. هرچند اگر در يك كشور تولید فرهنگ و سیاست هاي ايجابي 
در زمینه فرهنگ به درستي انجام شود و فرآيند فرهنگ سازي به 
درستي رواج داشته باشد، سیاست هاي سلبي به طور عادي غلبه 
پیدا نمي كند و جزو امور حاش��یه اي قرار مي گی��رد، اما حالا و در 
وضعیتي كه وزارت ارشاد دولت دوازدهم مانند همه دولت هاي پیش 
از خود برنامه و نقشه راه مشخص و حتي اراده اي براي كار در حیطه 
تقويت و تولید فرهنگ ندارد، اگر موانع رسوخ فرهنگ مخرب را نیز 
سد نكرده و عرضه جلوگیري از فرهنگ مسموم به طريقي منطقي و 
قانوني را نیز نداشته باشد، ديگر بود و نبود وزارتخانه عريض و طويلي 
چون فرهنگ و ارشاد اسلامي چه تفاوتي مي تواند داشته باشد. اينكه 
از يك سو درهاي ورود همه نوع محصول فرهنگي باز باشد و عرضه 
آن در فروشگاه هاي رسمي به آساني انجام شود و در كنار آن شاهد 
عجز و ناتواني براي تولید آثار فرهنگي مناسب باشیم، فرآيندي است 

كه نتیجه آن ايجاد وضعیت كنوني است.

يك كتاب ضاله ديگر با مجوز ارشاد به كتابفروشي ها راه يافته  است

ابيات شيطاني؛تحفه فرهنگي ارشاد به بازار كتاب
انتقاد نماينده مجلس از صنعت گردشگري

صنعت گردشگري ايران به كشورهاي عربي محدود شده

عربستان سعودي در يك ويدئوي انيميشنی تهران را فتح كرد

لودگي سعودي ها باعث خنده اعراب شد
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تقواى الهى پیشه كنید؛ تقواى كسى كه 
براى اطاعت خدا دام��ن به كمر زده در 
حالى كه خ��ود را از )علائق مادى( جدا 
كرده و س��خت )در اين راه( مى كوشد 
و با بصی��رت در راه خدا ب��ا چابكى گام 
برم��ى دارد و از ترس اعم��الِ خود، به 
س��رعت پیش مى رود و در بازگشت به 
پناهگاه اصلى )آخرت( و به س��رانجام 

زندگى و عاقبت كار مى انديشد.

بسيج دانشجويي دانشگاه امام صادق)ع( به وزير ارشاد نامه نوشت

 سازمان سينمايي با ايجاد يك دوقطبي فرهنگي ديگر 
به ياري دولت مي شتابد

     جواد محرمي
 درحالي كه اين روزها افكار عمومي درگیر اقدامات اقتصادي 
دولت درباره حذف يارانه ه��ا و نیز گراني ارز و كاهش ارزش 
پول است و مطالبات مردمي به سمت موضوعات اقتصادي 
متمركز اس��ت، اقدام س��ازمان س��ینمايي در اكران فیلم 
»عصباني نیستم« نزديك به روز نهم دي معنايي جز ايجاد 
يك دو قطبي فرهنگي كاذب جهت انحراف افكار عمومي از 

مسائل اصلي نمي تواند داشته باشد. 
معاونت نظارت و ارزش��یابي سازمان س��ینمايي به رياست 
ابراهی��م داروغه زاده مدت ه��ا پیش عن��وان كرده بود فیلم 
سینمايي »عصباني نیستم« ساخته رضا درمیشیان با انجام 
اصلاحاتي روي آن براي اكران عمومي مشكلي ندارد و اين 
فیلم قرار اس��ت از دو روز ديگر اكران خ��ود را آغاز كند، اما 
بسیج دانشجويي دانشگاه امام صادق نسبت به اين مسئله 

حساسیت نشان داده است. 
به نظر مي رس��ید اكران »عصباني نیستم« پس از گذشت 
چندسال از نمايش آن در جش��نواره فجر و حواشي اي كه 
درباره آن پیش آم��د و نیز اصلاحاتي كه درب��اره آن انجام 
شد، حساسیت هاي سابق را نداشته باشد، اما واكنش بسیج 
دانشجويي دانش��گاه امام صادق تنها دو روز پیش از اكران 
اين فیلم تندترين واكنش به اين مسئله طي چندماه اخیر 

بوده است. 
دولت دوازدهم همواره سیاس��ت رسانه اي و خبري خود را 
در وضعیت ضعف اداره اقتصادي كش��ور بر جوسازي هاي 
فرهنگي به واس��طه مسائل دس��ت چندمي چون لغو چند 
كنسرت در مشهد قرار داده و از گل آلود كردن فضاي رواني 
كشور از طريق ايجاد حساسیت در طبقه متوسط استفاده 
كرده است. اين روزها نیز دولت نیاز به ايجاد فضايي دارد كه 
بار ديگر افكار عمومي را به سمت و سويي ديگر منحرف كند 
تا بتواند با حاش��یه كمتري به سیاست هاي اقتصادي مورد 
اعتراض مردم بپردازد. سلبريتي ها بهترين قشري هستند 
كه به واسطه آنها مي ش��ود افكار عمومي را در وضعیتي كه 
به موضوع مهمي چون بودجه 97 متمركز است، مديريت 
كرد. دولت هم��واره از كارت س��لبريتي ها در اين وضعیت 

استفاده كرده است. 
عقب انداختن اكران فیلم »عصباني نیستم« موضوعي بود كه 
براي خیلي ها معنادار نبود، اما عجیب به نظر مي رسید و حالا 

مي توان هدف سازمان سینمايي از آن را درك كرد. 
روز گذشته بسیج دانشجويي دانش��گاه امام صادق)ع( طي 

نامه اي به وزير ارشاد نوشت: چنانچه وزارت ارشاد از اكران 
فیلم حامي فتنه »عصباني نیس��تم« جلوگی��ري نكند، از 
جنبش دانشجويي و ساير اقشار ملت ش��ريف ايران سیلي 
خواهد خورد. همانگونه كه مس��تحضريد فتنه 88 يكي از 
كلیدي ترين نقاط تاريخ انقلاب اسلامي است كه با معیار قرار 
دادن آن مي توان خودي و غیر خودي را از هم بازش��ناخت. 
سینماي جمهوري اسلامي نیز اين وظیفه را به دوش داشته و 
دارد كه با تبیین ابعاد مختلف اين فتنه امريكايي و انگلیسي، 

به افزايش سطح بصیرت مردم كمك كند. 
بسیج دانشجويي دانشگاه امام صادق)ع( تأكید كرده است: 
اين در حالي است كه در سال هاي گذشته، جريان سینمايي 
كشور هرگز روي خوشي به اين مسئله كلان انقلاب اسلامي 

نشان نداده است. 
در بخش ديگ��ري از اين نامه آمده اس��ت: در روزهاي اخیر 
خبرهايي مبني بر اكران فیلم حامي فتنه »عصباني نیستم« 
آن هم در ايام 9دي كه يادآور سیلي محكم ملت ايران به فتنه 

و فتنه گران است، به گوش مي رسد. 
در پايان نامه بس��یج دانش��جويي دانش��گاه امام صادق)ع( 
مي خوانیم: جناب آقاي وزير! به ش��ما هشدار مي دهیم كه 
هرگز در برابر وهن حماس��ه 9دي، توهین به نظام اسلامي 
و پايمال شدن خون شهداي فتنه س��كوت نخواهیم كرد و 
چنانچه وزارت ارشاد از اكران فیلم مذكور جلوگیري نكند، 
از جنبش دانشجويي و ساير اقشار ملت شريف ايران سیلي 

خواهد خورد. 
به گزارش »جوان«، نزديكي زمان اكران عصباني نیس��تم با 
روز نهم دي را بايد يكي از بدسلیقگي هاي سازمان سینمايي 
دانست؛ چراكه حساسیت ها را در اينباره افزايش داده و به دو 
قطبي شدن فضاي فرهنگي كمك مي كند، آن هم در حالي 
كه اين روزها فكر و ذكر مردم به واسطه مشكلات اقتصادي 

متمركز بر موضوعات اساسي كشور است.

    هادي عسگري
انتش�ار ويدئوي�ي انيميش�ني ك�ه در آن 
ارت�ش عربس�تان به س�رعت ب�ا حمل�ه به 
زير س�اخت هاي ايران و ناب�ودي آنها، تهران 
را فتح مي كند، با تمس�خر و انتق�اد كاربران 
ع�رب در فض�اي مج�ازي روب�ه رو ش�د. 
روزنامه »الرياض« وابسته به خاندان سعودي كه 
پیش از اين نیز با انتشار كاريكاتورهاي توهین آمیز 
و نژاد پرستانه به نظام اسلامي و مردم ايران حمله 
كرده بود، اين بار با انتشار يك انیمیشن ويدئويي 
پنج دقیقه اي، اوج آرزوهاي كودكانه آل س��عود 
و ولیعهد اين كشور علیه كش��ورمان را به تصوير 
كشید. روزنامه الرياض مدعي است اين ويدئو با نام 
»بازدارندگي عربستان« كار جوانان سعودي است 

و آن را از يك حساب توئیتر برداشته است. 
اين روزنامه مدعي است، ويدئوي حمله عربستان 
به ايران حاوي اطلاعات مهمي درباره سیس��تم 
بازدارندگي عربستان در زمین، آسمان و درياست. 
الرياض در تمجید از اين ويدئو آن را نشان دهنده 

بخشي از عملیات واقعي! نامیده است.   
اين ويدئو كه كیفیت تولید آن چیزي بیش��تر از 
كلیپ هاي آماتوري نیس��ت، با جمله اي از محمد 
بن سلمان ولیعهد عربستان ش��روع مي شود كه 
تهديد مي كند جن��گ را به داخل اي��ران خواهد 
كشاند. داستان كلیپ نیز از آنجايي آغاز مي شود 

كه  يك كشتي پشتیباني نیروي دريايي سعودي در 
آنچه يك عملیات انسان دوستانه نامیده مي شود، 
از س��وي يك ناو ايراني كه ش��باهت زيادي به ناو 
جمكران دارد و تعداد زي��ادي قايق هاي تندرو با 
پرچم سپاه پاسداران، مورد حمله قرار مي گیرد. ناو 
سعودي كمك مي خواهد و در عرض چند لحظه، ناو 
جنگي سعودي با حمله اي سنگین همه قايق هاي 
تندرو ايراني را منهدم مي كند. ناو سعودي گزارش 
موفقیت خود را به اتاق فرماندهي ارتش سعودي كه 

محمد بن سلمان در آن مستقر است، مي دهد.
 در اين حین افسران حاضر در اتاق جنگ به محمد 
بن سلمان خبر مي دهند ايران موشكي را به سمت 
سعودي ش��لیك كرده است. با دس��تور ولیعهد 
سعودي  سیستم دفاع موشكي پاتريوت فعال شده 
و موشك ايراني را در آسمان نابود مي كند. اين بار 

نوبت به ارتش سعودي مي رسد كه تلافي كند. با 
دستور ولیعهد، هواپیماهاي جنگي F15 به پرواز 
درآمده و با هدايت هواپیماهاي جاسوسي آواكس، 

به سمت ايران حركت مي كنند. 
محمد بن سلمان دستور ش��لیك موشك هاي 
دور برد به س��مت نیروگاه هسته اي بوشهر و يك 
پايگاه نیروي هوايي سپاه را مي دهد و موشك ها 

به دقت تمامي زير ساخت ها را از بین مي برند. 
اين ويدئو در س��ايت روزنامه الرياض و همچنین 
شبكه الجزيره قطر با كامنت هاي هجو گونه كاربران 
عرب مواجه شده  است. يكي از مخاطبان الجزيره 
در كامنتي با تشبیه ولیعهد سعودي به يك كودك 
نوشته است: »وقتي اين كارها را مي بینید، مي دانید  
كه پشت آنها كودكي اس��ت كه از زندگي چیزي 
نمي داند، بلند شويد ، جرئت كنید و دست خود را از 

روي زمین برداريد تا پاسخ آنها را ببینید. «
 اين كاربر با اشاره به بمباران هاي بي نتیجه يمن 
از سوي عربستان يادآور مي شود كه عربستان در 
مقابل حوثي هايي كه فقط س��لاح سبك دارند، 

شكست خورده است!
كاربر ديگري نوش��ته اي��ن كار براي عربس��تان 
دستاورد بزرگي است و مي تواند روحیه مردم را 
باز گرداند! وي از سعودي ها خواسته از اين بازي ها 
براي آزادي فلسطین از اشغال اسرائیل نیز بسازد. 
كاربر ديگر، عربستان را مستعمره امريكا معرفي 
كرده و ديگري آن را نشان دهنده ناداني ولیعهد 
عربستان دانسته اس��ت كه قبل از مشورت سراغ 

جنگ مي رود. 
يكي ديگ��ر از كامنت گ��ذاران يادآور ش��ده كه 
عربستان بايد چند میلیون س��رباز به استخدام 
در آورد و از امريكا میلیاردها دلار اسلحه بخرد،  در 

حالي اكنون در جنگ سوريه بازنده است! 
شخص ديگري نوشته: عربستان بعد از شكست هاي 
متعدد در حالي كه به تركیه و قطر غبطه مي خورد، 

اين فیلم را ساخته تا روحیه بگیرد! 
يك كاربر سعودي نیز نوشته كار بسیار ضعیفي 
است و هرگز ارزش انتش��ار ندارد. كاربر سعودي 
ديگري نیز خواستار آزادي بیت المقدس به جاي 
تهران شده اس��ت و نوش��ته ما خواهان جنگ با 

صهیونیست ها هستیم.

روزنام��ه الري��اض مدع��ي اس��ت، 
ويدئوي حمله عربس��تان ب��ه ايران 
ح��اوي اطلاع��ات مهم��ي درب��اره 
سيس��تم بازدارندگي عربس��تان در 
زمين، آسمان و درياست. الرياض در 
تمجيد از اين ويدئو آن را نشان دهنده 
بخشي از عمليات واقعي! ناميده است

چرا از گردو فالی ها ماليات دولت را 
نمي گيرند؟

آق��اي نوبخت با آن چه��ره بیهوده 

خسرو   معتضد

روزنامه نگار و مورخ

متبس��م و ش��ادي زائدالوصف كه 
نمي دانم علتش چیست، وقتي در 
تلويزيون ظه��ور مي فرمايد و خبر 
گران ش��دن هاي قريب الوق��وع 
حامل هاي انرژي را مي دهد، گفتي 
دلش غن��ج مي زن��د و ان��گار خبر 
عروس��ي و نش��اط و پايكوب��ي و 
دست افشاني آشنايانش را مي دهد. 
راستي چقدر شوخ و س��رحال اس��ت، چقدر حالش خوش است. 
حسرتش را مي برم. احتمال مي دهم ساعاتي را در آن حمام سونا و 
جكوزي كاخ رياست جمهوري گذرانده و با نوشیدن يك لیوان آب 
انار دست افشار طبیعي سرحال آمده است. پريروز چند تن از دوستان 
سرزده سري به منزل بنده زدند. صحبت به طول انجامید و چون قصد 
مذاكره پژوهشي داشتیم و عیال در منزل نبود، تلفني دستور آوردن 
ساندويچ به ساندويچ فروشي سر محل دادم. جوان معقولي است كه 
كار و كسب پدر را دنبال مى كند، مدرك مهندسي راه و ساختمان 
دارد، اما مغازه اش هر سال رونق بیشتري گرفته و مرغ بريان و انواع 
س��اندويچ و پیتزا مي فروش��د و هر زمان او را مي بینم از وي تقدير 
مي كنم كه پشت میزنشین نشده و دكان پدر را بزرگ تر و شیك تر و 

درآمد آن را 100برابر كرده است. 
وقتي پیك غذابر س��اندويچ ها را آورد، تعجب كردم كه فقط بهاي 
نوشابه و شش س��اندويچ و هزار تومان بابت حمل با موتورسیكلت 
را حساب كرده و در صورتحساب خبري از مالیات بر ارزش افزوده 
نیس��ت. ديدم بهاي غذا حدود 120هزار تومان ش��ده كه 9درصد 
اين صورت حساب حدود 9هزار تومان مي ش��ود. برسرزنان دنبال 
پیك دويدم كه رفته بود و غصه ها خوردم چطور صندوق دولت كه 
بابك زنجاني ها، بدهكاران 8هزار میلیارد توماني بانك سرمايه، آن 
12 سرمايه دار گردن كلفت كه دكتر صادقي خوش خیال ساده لوح 
فكر كرد با افشاي نامشان  آسمان به زمین مي آيد و زمین به آسمان 
مي رود و صدها مختلس و بدهكار و بالاكش��نده اموال دولت آن را 
خالي كرده اند، با اين خیانت بزرگ مشترك من و آن جوان مهندس 
رستوران دار چقدر متضرر ش��ده و چه لطمه عظیمي به اموال ملي 
وارد شده است. از خود پرسیدم چطور راضي شدي ساندويچ استیك 

بخوري و حق و حقوق حقه دولت علیه را نپردازي؟
هر يك از دوستان محض اس��تمالت و امید دادن به من سخناني از 
سر دلداري و  تحبیب گفتند و يكي از آنان گفت: از شما پنهان نباشد 
من از كودكي به خوردن جگر گوس��فند كباب شده و جغوربغور )از 
غذاهاي عصر باستان ايرانیان مركب از جگر سیاه و سفید و انواع زوائد 
گوسفند و شكمبه و روده  آن كه  غذاي فقرا بوده است( علاقه داشتم. 
پريروز چند سیخ جگر كه در بچگي ما سیخي ده شاهي بود و اكنون 
به چند صد تومان يا هزار تومان افزايش بها يافته خوردم و كلي دوران 
كودكي را تجديد كردم، اما جگرفروش از من مالیات بر ارزش افزوده  
مطالبه نكرد. ديگري گفت من پري��روز هوس فلافل خوردن كردم، 
فلافل فروش فقط پ��ول فلافلش را از من گرف��ت و مالیات برارزش 
افزوده نخواس��ت. هر يك از حاضران به س��خن درآمدند. در حالي 
كه تناول ساندويچ هاي استیك آمیخته به پیاز � جعفري خرد شده 
ادامه داشت از غفلت دولت آقاي روحاني در اين مورد گلايه كردند 
و افس��وس خوردند كه چگونه دولت خزانه كشور را به تغافل در اين 
امر مهم خالي گذارده است. يكي از دوستان گفت دولت واقعاً گذشت 
مي كند كه از آش فروش��ان نزديك میدان توپخانه و جلوي میدان 
ارك مالیات بر ارزش افزوده نمي گیرد. راستي چرا بايد گردوفروش، 
باقلاپخته فروش، لبوفروش، چغاله و گوجه فروش نزديك ايام بهار 
مالیات ب��ر ارزش افزوده نپردازن��د. از رانندگان تاكس��ي ها و حتي 
موتورسیكلت  سواراني كه مسافر پشت ترك مي نشانند و از گردو فالي 
بايد هزار تومان مالیات بابت هر فال گردو گرفته شود. چرا دولت از هر 
بلیت اتوبوس مالیات برارزش افزوده نمي ستاند. دولت بايد اول خیابان 
ولي عصر نیز باجه اي نصب و از پیاده روندگان مالیات بر ارزش افزوده 
دريافت كند. روز جمعه هم بايد اول میدان دربند ايس��تگاه ايست 
بازرسي نصب كند  و هر كس براي كوهنوردي و پیاده روي مي رود، 
مالیات بر ارزش افزوده پرداخت كند. ش��ايد بدين ترتیب كس��رى 

بودجه برطرف شود و دولت بتواند بودجه 97 را كامل كند. 
براي رفع مشكلات مالي دولت پیش��نهاد مي كنم، دولت محترم 
جزيه يا همان گزيت باس��تاني را به صورت قانوني به مجلس ببرد 
و از هر ايراني بالاتر از يك س��ال تا 99 س��ال مالیات سرانه سالانه 
دريافت كند. البته نوزادان تا يك س��ال و پیران از 99 س��الگي از 
مراحم دولت برخوردار شده و مشمول معافیت قرار خواهند گرفت 
و مالیات جزيه شامل حال آنان نخواهد شد. متأسفانه بساط حوض 
از خانه ها برچیده شده و الا اگر صنف آب حوض خالي كن همچنان 
در خیابان ها در تابستان و برف پاروكن ها در زمستان در معابر پلاس 
بود، از آنان نیز امكان حقوق قانوني دولت میسر بود. كفتربازها هم 
بايد بابت هر كفتر مالیات بر ارزش افزوده بپردازند. بلال پزها كه بهار 
و تابستان پیدا مي شوند نیز موظفند حقوق حقه دولت را پرداخت 
كنند. به هر حال س��اندويچ ها را خورديم و خجل و شرمنده بوديم 
كه چرا دولت بر صنف س��اندويچ فروش و پیتزاپز و بستني س��از و 
بستني فروش و زالزالكي مالیات بر ارزش افزوده نمي بندد و امثال ما 

ملت روستايي را دچار عذاب وجدان مي كند.

 عضو فراكسيون ميراث فرهنگي مجلس ضمن اعلام مخالفت 
با حذف ماليات بر ارزش افزوده از صنعت گردشگري، تأثير آن 
را روي قيمت تمام شده تورهاي گردشگري ناچيز عنوان كرد. 
قاس��م احمدي لاش��كي در گفت وگو با خبرن��گار خبرگزاري 
خانه ملت با اشاره به وضعیت گردش��گري كشور گفت: صنعت 
گردشگري كشور بسیار محدود است و فقط برخي از كشورهاي 
عربي به دلیل موازين شرعي و تعامل دوجانبه با آنها نظیر عراق 
به ايران سفر مي كنند. نماينده مردم نوشهر و چالوس در مجلس 
شوراي اسلامي با بیان اينكه براي توسعه صنعت گردشگري بايد 
تعامل و ارتباط بین المللي كشور تقويت شود، ادامه داد: اگر چه 
ظرفیت هاي گردشگري ايران نظیر اكوتوريسم و طبیعت گردي، 
آثار تاريخي و میراث فرهنگي بسیار گسترده است و از اين لحاظ 
جزو 10 كشور اول دنیاست، اما سهم كشور از گردشگري با اين 
عدد هیچ س��نخیتي ندارد. عضو كمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس با اش��اره به حذف مالیات ب��ر ارزش اف��زوده از صنعت 

گردش��گري بیان كرد: اگرچه اين موض��وع در قیمت تورهاي 
گردشگري تأثیرگذار است اما اثر آن چندان مهم و زياد نیست، 
در كنار گسترش گردشگري صنايع دستي نیز بايد تقويت شود. 
وي با اشاره به لزوم گس��ترش صادرات فرش بیان كرد: فرش و 
صنايع دستي شهرهايي مانند اصفهان در حوزه صادرات كالاهاي 
غیرنفتي اس��ت كه با گس��ترش و توس��عه اين گونه صادرات و 

ارزآوري بسیاري از مشكلات رفع مي شود. 
احم��دي با بی��ان اينك��ه حذف مالی��ات ب��ر ارزش اف��زوده از 
صنايع دستي و گردش��گري دولت را در اداره كش��ور با مشكل 
روب��ه رو مي كند، بیان ك��رد: دولت بودجه امس��ال را 368 هزار 
میلیارد تومان برآورد كرده است و بايد 193هزار میلیارد تومان 
با دريافت مالیات به دست آورد، اگر قرار بر اين باشد كه مالیات بر 
ارزش افزوده از اين كالاها و خدمات حذف شود، قطعاً در حوزه 
كاري مس��ائل و موانع مختلفي به وجود مي آيد. وي با اشاره به 
كاهش 15 درصدي بودجه عمراني كشور اظهار كرد: اين رقم بايد 
در كمیسیون تلفیق بودجه بررسي و اصلاح شود، مي توان به جاي 
حذف مالیات برنامه هاي عمراني را توسعه داد يا از افزايش قیمت 
آب، برق و گاز جلوگیري كرد چراكه مردم در تنگنا هستند. عضو 
فراكسیون میراث فرهنگي مجلس افزود:در شرايط ايده آل و در 
صورتي كه درآمد حاصل از مالیات بر ارزش افزوده صنايع دستي 
يا گردشگري جزو در آمدهاي مازاد باشد، مي توان آن را حذف كرد 
كه اثرات مثبتي دارد، اما در حال حاضر شرايط كشور به گونه اي 
است كه حذف اين مالیات به صلاح نیست چراكه بخشي از آن در 

حوزه سلامت و ورزش مصرف مي شود.

    خبر

اولين شماره  دوهفته نامه »هور« منتشر شد
پس از انتشار پيش شماره »هور« )نشريه هنر و رسانه( اولين شماره از اين 

دوهفته نامه منتشر شد. 
اولین ش��ماره دوهفته نامه هور كه نش��ريه اي تخصصي در حوزه هنرهاي تجسمي 
و رسانه است، منتشر ش��د. امتیاز اين نش��ريه متعلق به گروه تجسمي روايت فتح و 
مركز تجسمي حوزه هنري است و شوراي سیاستگذاري هور متشكل از سیدمسعود 
شجاعي طباطبايي، مسعود نجابتي، احمدرضا دالوند و محمدحسین نیرومند است. در 
اولین شماره از نشريه هور مطالبي با اين عناوين منتشر شده است: هنرمندان انقلابي، 
پیشگامان آتش به اختیار، روابط عمومي از سنتي تا الكترونیك، ذهن زيبا، يك گشتالت 
خوب بر اساس اصل مشابهت، استعاره و زبان، گزارش كارگاه خلق و فروش آثار هنري 
به نفع زلزله زدگان كرمانشاه، معرفي كتاب هاي »دس��تورالعمل هاي فیل آبي براي 
ايده يابي« و »مقدمه اي بر جنگ نرم«، نمايشگاه گرداني، بايدها و نبايدها، آشنايي با 
اصول اولیه برندسازي، تكنوپولي، تسلیم فرهنگ به فناوري، آشنايي با هنر كیچ در 
دوران پسا ترامپ و جس��تاري در حراجي هاي هنري. همچنین پوستر اين شماره از 

نشريه هور به اثري از مصطفي گودرزي با عنوان »مقاومت« اختصاص يافته است. 
در بخشي از سرمقاله شماره اول هور كه به قلم احمدرضا دالوند، سردبیر اين نشريه نوشته 
شده است، مي خوانیم: »تجربه نشان مي دهد روش متكي به سلیقه گرايي كاربرد خود را 
از دست داده است. به همین سبب رفع و رجوع امور در چشم انداز فشرده و كوتاه مدت، 
صرفاً مشكلات را در سطح، مورد سنجش و ارزيابي قرار مي دهد. پیشرفت فرهنگ و هنر 
همچنین نیازمند توجه به فرهنگ و هنر ملي و آيیني و تكیه بر تجارب داخلي است.« 
اولین شماره از نشريه هور نیز همانند پیش ش��ماره نشريه داراي قطع سلطاني است و 
با هدف حمايت از كالاي ايراني و همس��ويي با سیاست هاي اقتصاد مقاومتي كشور، با 

استفاده از كاغذ ايراني به صورت چهاررنگ در 16 صفحه منتشر شده است.

آي�ت الله ج�وادي آمل�ي در دي�دار ب�ا وزي�ر فرهن�گ و ارش�اد 
اس�لامي گفت: هنر هنرمن�دان در جامع�ه بايد ديده ش�ود، زيرا 
آنه�ا مي خواهن�د با هن�ر خود ب�ه جامعه و م�ردم خدم�ت كنند. 
به گزارش مركز روابط عمومي و اطلاع رساني وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي، 
آيت الله جوادي آملي در اين ديدار با تأكید بر ارتباط متواضعانه مديران با مردم 
و جايگاه بلند خدمت به مردم در قرآن و گفتار اهل بیت علیهم السلام گفت: 
رعايت ادب و تواضع با اهل هنر و ادب ضروري است. آيت الله جوادي آملي با 
اشاره به برخي آس��یب هاي اجتماعي از جمله طلاق ادامه داد: خانواده هاي 
سنتي در گذشته بیشتر به تحكیم خانواده توجه داشتند و محبت میان زن و 
مرد بیشتر بود. بنابراين بايد علل طلاق را در جامعه شناسايي و راه هاي مودت 
و تحكیم خانواده را پیدا كنیم. وي بر استفاده از ظرفیت هاي هنر در كاهش 
آس��یب هاي اجتماعي تأكید كرد و افزود: هنر مي تواند در خدمت س��لامت 
اجتماعي و ترويج ارزش ها باشد و زندگي اهل بیت علیهم السلام و اصحاب آنها 

نمونه هاي خوبي براي دست اندركاران حوزه فرهنگ و هنر است. 
در اين ديدار سیدعباس صالحي، وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي از مجموعه 
فعالیت ها و روند اجرايي اقدامات اين وزارتخانه در طول دولت هاي يازدهم 

و نیز اقدامات 100 روزه در دولت دوازدهم گزارشى را ارائه داد.

 جوادي آملي: هنرمندان با هنرشان
 به جامعه خدمت مي كنند

غلامعلي ح�داد ع�ادل ك�ه رياس�ت فرهنگس�تان زب�ان و ادب 
فارس�ي و نيز بنياد س�عدي را بر عهده دارد، به برخي اظهارنظرها 
درب�اره بودج�ه اي�ن دو مركز متب�وع خ�ود، واكنش نش�ان داد. 
به گزارش مهر، حداد عادل در صفحه شخصي خود در شبكه اجتماعي 
توئیتر نوشت: »چند نكته پیرامون مؤسس��اتي كه بنده در آنها هستم 
اما پیش از آن بايد بابت نعمت جريان گردش آزاد اطلاعات در كش��ور 
شكرگزار بود، هرچند هنوز بسیار جاي كار دارد. بودجه بنیاد سعدي كه 
وظیفه گسترش زبان فارسي در جهان را دارد، به تومان نیست و نوسانات 
دلار و بازار ارز باعث مي شود اين بنیاد هم شناور در اين نوسانات باشد.«

وي همچنین در مورد برخي اظهارات پیرامون بودجه فرهنگستان زبان و 
ادب فارسي نوشت: »سازمان برنامه و بودجه 13 سرفصل كاري فرهنگستان 
زبان و ادب فارسي را به چهار س��رفصل تقلیل داده و بودجه بخش مهمي 
از آن را در س��رفصل واژه گزيني منظور كرده است. بر اساس برنامه كلان 
فرهنگستان س��الانه 5هزار واژه را در 70 گروه داخلي و 30 گروه خارجي 
معادل يابي مي كنیم اما امروزه به دلیل كم لطفي ها فقط 2هزارو500 واژه 
در حدود 30 گروه داخلي معادل يابي مي ش��ود. تعجب مي كنم اين 276 

عدد از كجا و به چه منظور در بودجه 97 خلق شده است.«

 واكنش حدادعادل به اظهارنظرها
درباره بودجه فرهنگستان و بنياد سعدي


